
Referat Planforum i Nordland 25. februar 2021 

Møtet ble avholdt på Teams.  

  

Møteleder: Katrine Erikstad, Nordland fylkeskommune  

Referent: Britt Kjensli, Nordland fylkeskommune  

 

Sak 1 og 2 – Planer for Andfjord industripark Breivika og Andfjord industripark 

Fiskenes - "midtveishøring" 
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Martin Rasmussen Administrerende direktør 

Roy Pettersen Grunnlegger, styreleder 

Helge Krøgenes Kommersiell direktør 

Stig Pettersen Daglig leder Andfjord Holding AS 
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Katrine Erikstad Nordland fylkeskommune, samfunnsutvikling 

Tim C. Tomkins-Moseng  Nordland fylkeskommune, plan og ressursutvikling 

Toril Barthel Nordland fylkeskommune, veg  
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samfunnsutvikling, koordinator planforum  
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Sak 1 og 2: Formålet med de to planene er å tilrettelegge for næringsområde for landbasert 

oppdrettsanlegg. Sakene gjelder to parallelle, men formelt adskilte, planprosesser for 

Breivika og Fiskenes. I planforum ble de to sakene presentert og diskutert sammen. 

 

Dagsorden var som følger: 

- Innledning Andfjord 

- Planprosess og status 

- Fiskenes og Breivik  

o Tiltaksbeskrivelse 

o Hva planlegges? 

- Fiskenes og Breivik 

o Konsekvensutredning 

- Innspill myndighetsparter 

 

Andøy kommune presenterte sine deltakere i møtet og ga ordet videre til Andfjord Salmon. 

 

Andfjord Salmon innledet om fordelene ved å drive havbruk i Andøy og om planene for de to 

landbaserte oppdrettsanleggene i Breivika og på Fiskenes. De fortalte om hvordan de ville 

hente vann, om bygging av basseng, gjenbruk og energibruk, og hvordan dette ville ha en 

positiv effekt på økonomi og miljø. De fortalte også om framdriftsplanen. 

 

Norconsult presenterte planforslagene med konsekvenser for miljø og samfunn, dvs. 

resultatet av konsekvensutredningen. De ønsket spesielt å drøfte problemstillinger i forhold til 

kulturminner, massehåndtering, jordvern, forurensning og marint vern, som forberedelse til 

offentlig ettersyn i april-mai. 

 

Først hadde Norconsult en grundig gjennomgang av de to planlagte tiltakene og viste til 

tekniske rapporter og fagnotater, blant annet i forhold til bølgesimulering og marinteknikk. 

Etterpå gikk de igjennom konsekvensutredningen tema for tema: 

- Fiskeri 

- Støy 

- Landskap 

- Kulturarv 

- Naturmangfold 

- Forurensnig 

- Naturressurser 

- Friluftsliv 

 

Til slutt presenterte de en sammenstilling av konsekvensene og samfunnsvirkningene i lys av 

FNs bærekraftsmål, spesielt mål 8, 9, 11 og 12, samt utfordringer i forhold til transport og 

infrastruktur og tilgang på arbeidskraft. 

 

Så ble det åpnet for kommentarer, spørsmål og diskusjon.  

 

Nfk folkehelse: Er det gjort en egen utredning for folkehelse?  

Svar Norconsult: Det er ikke gjort særskilt, men vil bli tatt inn i planen. 



Statsforvalteren: God presentasjon! Marint vern – konfliktområde – tas etter hvert. Presiserer 

at Statsforvalterens metode for måling av utslipp fra myr tar med dybden på myra. Mener de 

har rett metode. 
 

Nfk kulturminner: Har hatt særmøte før. Dispensasjon Fiskenes. Uavklart Breivik. Dere 

redegjorde for alternativ for å ivareta kulturminne. Det vil hjelpe oss å få alternativt plankart 

med formål og hensynsoner. Fint med dialog i forkant. 

Svar Norconsult: Kan vi klare å ivareta dette med hensynssoner? Plankart nesten 

klart. 
 

Nfk, plan og ressursutvikling: Er det gjort rekkefølgekrav? 

Svar Norconsult: Ja, mange. Stor innovasjonsdel. Mange ved utfylling, landdel, når 

ting er avklart. Rammekrav mm. 

 

Nfk akvakultur: Søknad om konsesjon? Retningslinje. Sjø eller land. Kystkontur. Produksjon i 

forhold til hatt. Basert på teknologisk løsning som Kvalnes, pga vannløsning, ville det kanskje 

vært tvilstilfelle i dag. Mange tilfeller i dag hvor noen godkjennes, andre ikke. 

Svar Andfjord Salmon: har hatt dialog med departementet. Betrygga. Bygger områder 

som alltid har vært land, definerer avgrensing mot sjø. Veileder – en del av 

vurderinga. Anlegg under vann sjøbasert? Må vurderes spesifikt. Har gravd hull på 

land, grunnfjell. Trygg på at det vil stå seg. Ikke løfte vann. Det er viktig. Bevare 

miljøkriterier. 
 

Mattilsynet: Fiskehelse, fiskevelferd, spørsmål ved realisering. Vilkår for etablering forutsetter 

imøtekommet: 

- Utprøving metodikk, risikovurdering og beredskap (før igangsetting Kvalnes) 

- Framover: Tanker smoltanlegg osv. Kompliserer bildet, spesielt biosikkerhet. Hører 

hjemme i etableringsprosess, søknadsprosess der. 
 

Kystverket: Når saken kommer til offentlig ettersyn vil vi se på hvordan den påvirker ferdsel 

og navigasjonsretninger i området. Vil den generere ny trafikk, påvirke leiene i dag? 
 

Nfk fylkesveg: Ikke problematisk tilkomstvei. Mange nye arbeidsplasser. Hvordan tenkes 

transport – i bil, kollektiv, sykkel? 

 Svar Norconsult: Vi har beregna dette. Brukt det busstilbudet som er i dag. 
 

Nfk, plan og ressursutvikling: Er Avinor involvert? Sak i Brønnøy. Avstand til flyplass. 13 km 

(ned til 7 i Brønnøy), birdstrike. 

Svar Norconsult: Annen setting på Fiskenes. Kontakt med Avinor, de henviste til 

Forsvarsbygg/Forsvaret. Ivaretas gjennom dette. 
 

Fiskeridirektoratet: Vil vurdere planforslaget opp mot fiskeriinteressene ved offentlig ettersyn 

av og uttale seg til lokalitetssøknaden/utbyggingssøknaden når den tid kommer. 
 

Norconsult: Utfordring med nydyrking av myr. Alt er myr på Andøya. 
 

Det ble avtalt et videre møte mellom Nfk kulturminner og Norconsult neste uke. 
 

Nordland fylkeskommune takker for deltakelsen! 


